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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul se reuneşte azi în şedinţă. Toți liderii politici, inclusiv Dragnea, au negat o OUG privind amnistia și 
grațierea 
Guvernul se reuneşte marţi în şedinţă, iar potrivit liderului ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, ar urma să fie adoptată 
o Ordonanţă de Urgenţă pe mediu care trebuie să pună în acord cu o Directivă europeană, acesta fiind singurul 
motiv pentru care şedinţa Executivului are loc marţi, şi nu miercuri sau joi, aşa cum se întâmplă în mod obişnuit. 
Tăriceanu a negat astfel informaţiile potrivit cărora în şedinţa de astăzi Executivul ar pregăti o Ordonanţă de 
Urgenţă privind aministierea şi graţierea unor fapte de corupţie. Şedinţa Guvernului este programată de la ora 
14.00. 
„Mâine (marţi – n.r.) este şedinţă de Guvern, vreau să spun foarrte clar, m-am interesat, nu este pe ordinea zi a 
şedinţei de Guvern (OUG privind aministie şi graţiere - n.r). (…) Nu e pe ordinea de zi. Mâine se ţine şedinţa de 
Guvern pentru că este o altă OUG, pe mediu, care trebuie să pună în acord Directiva europeană şi acesta este 
motivul pentru care s-a decalat pentru marţi şedinţa de Guvern”, a declarat liderul ALDE, luni seară, la TVR, 
întrebat despre informaţiile potrivit cărora Executivul ar pregăti o Ordonanţă de Urgenţă pentru pentru 
amnistierea şi graţierea unor fapte penale. 
Călin Popescu Tăriceanu a susţinut că aceste informaţii au fost „aruncate în presă”, iar „foarte mulţi muşcă 
subiectul”.  
Liderul ALDE a afirmat însă că o Ordonanţă de Urgenţă pentru amnisite şi graţiere s-a mai dat pe vremea 
Guvernului Năstase, iar ideea nu este de neconceput, dar o astfel de măsură trebuie analizată dacă este oportună 
sau nu. 
„Primul lucru pe care vreau să îl remarc este că această idee a unei amnistii şi a unei graţieri nu ar fi de 
neconceput. De ce? S-a mai făcut în România, e adevărat, cu foarte mulţi ani în urmă, 2002 sau 2003. O astfel de 
măsură trebuie analizată dacă este oportună sau nu. Unii spun că nu este oportună pentru că imediat se 
personalizeză discuţia şi se trece la evocarea numelor persoanelor care ar beneficia de o astfel de măsură. Ca să 
nu lungesc vorba, se spune <cel care ar beneficia este preşedintele PSD, Dragnea>. Suntem oare capabili să lăsăm 
această problemă de personalizare o clipă deoparte, nu o excludem din discuţie, şi abordăm puţin altfel 
problema?”, a declarat Tăriceanu. 
Şi liderul PSD, Liviu Dragnea, a negat aceste informaţii. „I-am întrebat pe doamna premier şi pe domnul ministru al 
Justiţiei dacă există vreo intenţie de adoptare a unei OUG de graţiere pentru şedinţa de Guvern de mâine. 
Amândoi au infirmat aceste zvonuri apărute în spaţiul public", a transmis Liviu Dragnea pentru Digi24. 
Anterior, ministrul Tudorel Toader a declarat că la Ministerul Justiţiei nu există în dezbatere sau în avizare o 
Ordonanţă de Urgenţă privind amnistia şi graţierea. 
G4Media.ro anunţase că o Ordonanţă de Urgenţă privind amministirea sau graţierea unor fapte de corupţie ar 
urma să fie adoptată în şedinţa de guvern de marţi,  dar liderul PSD „ar fi bătut în retragere”, în condiţiile în 
care ministrul Tudorel Toader nu ar fi vrut să îşi asume semnarea acestei OUG. 
(Sursa: news.ro) 

 

 CCR discută modificarea adusă legii nr. 393/2004 privind Statutul aleşilor locali 
Curtea Constituţională a României analizează marţi sesizarea formulată de 80 de parlamentari ai Partidului 
Mişcarea Populară, PNL şi deputaţi neafiliaţi, pentru modificarea adusă legii nr. 393/2004 privind statutul aleşilor 
locali. 
Preşedintele Partidului Mişcarea Populară, deputatul Eugen Tomac, a anunţat pe 21 iunie, că sesizează Curtea 
Constituţională în legătură cu iniţiativa legislativă de modificarea a Legii privind statutul aleşilor locali. 
Parlamentul a decis că mandatul consilierilor, primarilor şi preşedinţilor consiliilor judeţene să nu înceteze de 
drept în cazul în care partidul pe listele căruia au candidat fuzionează cu alt partid. 
"Preşedintele PMP, Eugen Tomac, a declarat, după votul din Senat, că adoptarea unei legi care să le asigure 
mandatul primarilor, consilierilor şi preşedinţilor consiliilor judeţene chiar şi în cazul în care partidul pe listele 
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căruia au fost aleşi fuzionează cu o altă formaţiune politică este una abuzivă, inspirată din idiologia totalitară şi 
are o singură ţintă - PMP", se arăta într-un comunicat de presă al PMP. 
Iniţiativa legislativă a fost adoptată de Senat, în calitate de cameră decizională, cu 77 de voturi " pentru", nicio 
abţinere şi 34 de voturi "împotrivă". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate marţi obiecţiile de neconstitutionalitate la modificarea Legii nr.317/2004 privind CSM 
CCR dezbate, marţi, sesizările preşedintelui Iohannis şi Opoziţiei cu privire la modificarea Legii 317/2004 privind 
CSM, şeful statului contestând faptul că, deşi a fost trimisă la reexaminare, Parlamentul a adoptat legea în forma 
transmisă iniţial la promulgare, respingând implicit cererea sa. 
Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat, pe 6 iulie, din nou Curtea Constituţională cu privire la modificările aduse 
Legii 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii. 
În sesizarea preşedintelui se contestă faptul că, deşi legea a fost trimisă spre reexaminare, Senatul, în calitate de 
Cameră decizională, a adoptat legea dedusă controlului de constituţionalitate în forma transmisă iniţial la 
promulgare, respingând implicit cererea de reexaminare. 
"După cum s-a stabilit constant în jurisprudenţa constituţională, reexaminarea unei legi ca urmare a unei cereri 
formulate de Preşedintele României implică o dezbatere specializată, limitată la motivele/raţiunile/textele 
cuprinse în însăşi această cerere. Astfel, Curtea Constituţională a stabilit că „(...) relaţia dintre Preşedintele 
României şi Parlament este caracterizată printr-un dialog constituţional permanent, iar în cadrul acestuia fiecare 
dintre cele două autorităţi trebuie să colaboreze în mod loial, cu respectarea rolului lor constituţional. Astfel, 
constituantul a acordat dreptul Preşedintelui de a cere reexaminarea legii pentru a se putea corecta erorile 
materiale comise în actul de legiferare sau pentru a se regândi o anumită soluţie legislativă atât pentru motive de 
constituţionalitate, cât şi de oportunitate. Prin intermediul acestui mecanism constituţional se deschide un dialog 
interinstituţional ce trebuie să fie guvernat de normele constituţionale referitoare la colaborarea loială între 
acestea. În acest caz, Parlamentului îi revine rolul fie de a-şi însuşi observaţiile, fie de a le repudia, fie de a 
respinge la vot propunerea/proiectul de lege, atunci când consideră că motivele invocate sunt întemeiate, iar 
anvergura acestora determină caracterul inacceptabil al legii. Prin urmare, dialogul constituţional are drept efect 
redeschiderea procedurii legislative între aceste instituţii, însă numai în limitele cererii de reexaminare", se arată 
în sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis. 
Cu alte cuvinte, şeful statului reclamă faptul că odată trimisă legea spre reexaminare, aceasta trebuie să intre din 
nou în procedură parlamentară şi dezbaterea să fie reluată în limitele cererii de reexaminare. 
"Potrivit jurisprudenţei Curţii Constituţionale, întregul mecanism constituţional al reexaminării este guvernat de 
principiul colaborării loiale dintre Preşedinte şi Parlament. Aplicat la dispoziţiile art. 77 alin. (2) din Constituţie, 
principiul constituţional al colaborării loiale dintre cele două autorităţi implică din partea Preşedintelui obligaţia 
de a formula o singură dată o asemenea solicitare către Parlament, precum şi necesitatea ca această cerere să fie 
motivată în substanţialitatea sa. La rândul său, Parlamentul are obligaţia de a dezbate legea în limitele cererii de 
reexaminare, analizând rând pe rând motivele invocate de Preşedinte, analiză ce se va realiza cu respectarea 
normelor constituţionale şi regulamentare aplicabile procedurii de legiferare. În limitele mecanismului procedural 
deschis prin cererea de reexaminare, Parlamentul poate lua orice decizie (de admitere, respingere, 
modificare/completare a textelor/legii supuse reexaminării)", se mai arată în cererea de reexaminare. 
"În absenţa motivelor de respingere se poate înţelege că cererea de reexaminare a făcut doar obiectul unei decizii 
politice, care deşi justificate, este insuficientă pentru a predetermina caracterul pe deplin constituţional al unei 
dezbateri raportate la cadrul procedural deschis prin dispoziţiile art. 77 alin. (2) din Constituţie. În opinia noastră, 
un comportament loial al Parlamentului cu privire la cererea de reexaminare a Preşedintelui României nu exclude 
dezbaterea cu celeritate a acesteia (fiind chiar o cerinţă a regulamentelor parlamentare – art. 137 din 
Regulamentul Camerei Deputaţilor şi art. 150 din Regulamentul Senatului)", precizează sursa citată. 
Prşeedintele contestă faptul că din raportul comisiei sesizate în fond (atât la Camera Deputaţilor, cât şi la Senat) 
această motivare a respingerii cererii de reexaminare lipseşte. De asemenea, din dezbaterile din Plenul Camerei 
Deputaţilor nu rezultă că aceasta a dezbătut motivele de reexaminare cuprinse în cererea preşedintelui. 
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"În opinia noastră, nici din dezbaterile Plenului Senatului nu rezultă o asemenea împrejurare, câtă vreme în cadrul 
acestora discuţiile s-au purtat în jurul unor aspecte procedurale, iar raportul comisiei sesizate în fond nu 
cuprindea nicio motivare a raţiunii respingerii cererii de reexaminare. (...) În Plenul fiecăreia dintre cele două 
Camere au existat dezbateri, însă acestea nu au vizat motivele cererii de reexaminare, ci tocmai acest viciu de 
procedură, respectiv imposibilitatea de a depune amendamente şi inexistenţa motivelor pentru respingerea 
cererii de reexaminare. În concret, în absenţa motivelor ce justifică respingerea punctuală a criticilor formulate de 
Preşedintele României, actul a cărui reexaminare s-a solicitat nu a beneficiat de o reală reexaminare. De aceea, se 
poate susţine că în realitate, în lipsa unei dezbateri specializate limitate la motivele de reexaminare, nu a fost 
supus la vot actul normativ reexaminat, ci a fost supus la vot, pentru a doua oară, însuşi actul normativ a cărui 
reexaminare s-a solicitat". 
"Drept consecinţă, prin adoptarea legii de modificare şi completare a Legii nr. 317/2004 privind organizarea şi 
funcţionarea Consiliului Superior al Magistraturii în modalitatea realizată de legiuitor, sunt încălcate art. 1 alin. 
(5), ale art. 64 alin. (4) şi ale art. 147 alin. (4) din Constituţia României. În considerarea argumentelor expuse, vă 
solicit să admiteţi sesizarea de neconstituţionalitate şi să constataţi că Legea pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii, prin modul în care a fost adoptată, este 
neconstituţională", precizează textul. 
Judecătorii constituţionali dezbat, tot marţi, o sesizare depusă de parlamenterii PNL şi USR în legătură cu proiectul 
de lege privind organizarea şi funcţionarea CSM, legea 317/2004. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader, despre proiectele pe coduri: Comisia specială a Parlamentului a promovat alte două iniţiative 
Ministrul Justiţiei precizează că a elaborat două proiecte de modificare a codurilor, unul în acord cu deciziile CCR, 
celălalt pentru transpunerea directivelor referitoare la confiscarea extinsă şi prezumţia de nevinovăţie. Toader 
arată că membrii Comisiei speciale au promovat alte două iniţiative. 
Tudorel Toader transmite, pe Facebook, că instituţia pe care o conduce a elaborat un proiect de lege pentru 
modificarea Codului penal şi a Codului de procedură penală, în acord cu deciziile de admitere sau interpretative 
ale CCR, dar şi un alt proiect de lege pentru modificarea Codului penal şi a Codului de procedură penală, pentru 
transpunerea Directivelor referitoare la confiscarea extinsă, respectiv consolidarea prezumţiei de nevinovăţie. 
"În vara lui 2017, cele două proiecte de lege au fost adoptate de către Guvern şi transmise legiuitorului pentru 
realizarea operei de legiferare. Comisia specială a Parlamentului a promovat alte două iniţiative parlamentare de 
modificare a Codului penal şi a Codului de procedură penală, prin consacrarea altor soluţii legislative, care au fost 
dezbătute şi adoptate", precizează, pe Facebook, ministrul Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader s-a intalnit cu Dancila: La MJ nu exista nici in dezbatere, nici in avizare o ordonanta pe amnistie si 
gratiere 
Ministrul Justitiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, dupa intalnirea cu premierul Viorica Dancila, ca a discutat cu 
aceasta doar despre preluarea presedintiei Consiliului JAI, dupa reuniunea de saptamana trecuta, negand 
vehement ca ar exista discutii privind adoptarea unor ordonante pe Justitie. 
 
"Sa nu vorbim despre situatii ipotetice, nu avem asa ceva in Ministerul de Justitie, nici in dezbatere, nici in 
avizare. Am informat-o pe doamna premier despre ce s-a discutat la reuniune, dar, mai important, ceea ce m-a 
interesat sa pregatim masurile pregatitoare in vederea presedintiei Consiliului JAI", a spus Tudorel Toader, 
intrebat de jurnalisti despre posibilitatea ca Guvernul sa adopte saptamana aceasta OUG pentru amnistie si 
gratiere sau pentru Legile Justitiei si Codurile Penale, informeaza Mediafax. 
Intalnirea dintre premier si ministrul Justitiei a avut loc cu o zi inainte de sedinta de guvern, devansata pentru 
marti, mai devreme decat ziua obisnuita (joi). 
In presa s-a speculat intens in ultimele zile pe tema posibilitatii ca Executivul sa dea o ordonanta de urgenta 
pentru gratierea si amnistierea unor fapte sau chiar si pentru grabirea intrarii in vigoare a Legilor Justitiei sau a 
Codurilor Penale. O astfel de ordonanta de urgenta ar avea nevoie de avizul CSM, consultativ, dar obligatoriu. 
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Vineri, Comisia de la Venetia a dat publicitatii o opinie preliminara in care sunt aduse critici dure la adresa 
modificarilor facute in Parlament cu privire la Legile Justitiei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Iordache: Comisia de la Veneţia a lăudat scoaterea lui Iohannis din numirea conducerii ÎCCJ 
Preşedintele Comisiei speciale privind Legile justiţiei, Florin Iordache, a declarat luni că unele modificări Codul 
penal şi Codul de procedură penală sunt lăudate de Comisia de la Veneţia, printre care şi scoaterea din procedura 
de numire a conducerii ÎCCJ a preşedintelui Klaus Iohannis. 
„Comisia de la Veneţia a lăudat "separaţia carierelor" judecătorilor de a procurorilor, prin transferarea 
competenţelor de numiri de la plen la cele două secţii ale CSM”, a afirmat deputatul PSD, Florin Iordache, într-un 
comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Acesta mai precizează că în raportul Comisiei de la Veneţia se arată susţinerea pentru scoaterea preşedintelui 
României din procedura de numire a conducerii Înaltei Curţi de Casaţie si Justiţie (ÎCCJ). 
„O altă modificare contestată, dar laudată de Comisia de la Veneţia, a fost scoaterea preşedintelui din procedura 
de numire la conducerea Înaltei Curţi de Casaţie si Justiţie”, potrivit sursei citate. 
Un alt aspect subliniat de social-democratul Florin Iordache se referă la protocoalelor încheiate de SRI cu 
autorităţile judecătoreşti. 
„Este pentru prima dată când o instituţie cu mare impact în dezvoltarea democraţiei pune în discuţie problema 
protocoalelor încheiate de SRI cu autorităţile judecătoreşti”, susţine preşedintele Comisiei speciale. 
Precizările lui Florin Iordache vin în contextul în care Comisia de la Veneţia a recomandat, vineri, autorităţilor din 
România să reexamineze, în proiectele de lege din domeniul justiţiei, modul de numire şi revocare a magistraţilor, 
în sensul asigurării unor proceduri neutre, prin menţinerea rolului preşedintelui ţării şi Consiliului Superior al 
Magistraturii (CSM). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea şi Tăriceanu au avut discuţii la Parlament despre suspendarea lui Iohannis. Recent, cei doi au arătat 
că au viziuni diferite în ceea ce priveşte acest subiect 
Liderii coaliţiei PSD-ALDE, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au avut o întâlnire, luni, în biroul şefului 
Camerei Deputaţilor, unde au discutat, printre altele, despre posibilitatea suspendării şefului statului Klaus 
Iohannis, au afirmat surse politice pentru MEDIAFAX. 
Pe 11 iulie, liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat că preşedintele Klaus Iohannis nu avea de gând să semneze 
decretul de revocare al şefei DNA, dar s-a temut suspendare, dorindu-şi al doilea mandat pentru a-şi păstra 
imunitatea. Acesta a precizat că suspendarea din funcţie a şefului statului este un plan care rămâne în picioare. 
"La ora asta nu stiu ce ar trebui să se întâmple pentru ca acest proces să se întâmple la toamna. Este vorba despre 
parlamentari. Nu e obligatoriu în toamna. Se pot întâmpla lucruri. Am vorbit cu colegii mei luni. Le-am spus că pot 
merge în vacanţă parlamentară, dar sa aibă telefoanele la ei ca s-ar putea să ne vedem", a afirmat Liviu Dragnea, 
la Antena 3. 
"Nimic din ce a spus şi făcut până acum nu îmi dă speranţa că poate interveni ceva. Nu vreau să forţez pe nimeni, 
e o discuţie ", a mai spus liderul PSD. 
În schimb, pe 12 iulie, preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat că, atâta timp cât şeful statului 
respectă Constituţia, nu ştie dacă suspendarea mai este o prioritate. 
"Atâta vreme cât preşedintele va respecta Constituţia, va lăsa ca lucrurile să evolueze normal în acest demers de a 
scoate mizeria la suprafaţă, nu ştiu dacă suspendarea va mai fi o prioritate. Trebuie să existe un demers solid şi 
constituţional. Cred că trebuie să ajungem la un moment T0. Ce facem cu aceste mii de dosare în care viciile de 
procedură sunt evidente? Actele de poliţie judiciară sunt clare. Ce facem cu ele? Le lăsăm aşa?", a declarat Călin 
Popescu Tăriceanu, la Antena 3. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Liviu Dragnea a negat că Guvernul Dăncilă va da marţi o ordonanţă de urgenţă privind amnistia şi graţierea/ 
Ce spune Călin Popescu Tăriceanu 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a negat, luni, că Executivul ar intenţiona să adopte în şedinţa de marţi o 
ordonanţă de urgenţă privind amnistia şi graţierea, el afirmând că, într-o discuţie, premierul Viorica Dăncilă şi 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, au infirmat zvonurile în acest sens. 
"I-am întrebat pe doamna premier şi pe domnul ministru al Justiţiei dacă există vreo intenţie de adoptare a unei 
OUG de graţiere pentru şedinţa de Guvern de mâine (marţi - n.r.). Amândoi au infirmat aceste zvonuri apărute în 
spaţiul public.", se arată în mesajul transmis de Liviu Dragnea Digi24. 
Şi purtătorul de cuvânt al ALDE, deputatul Varujan Vosganian, a declarat, luni, că formaţiunea condusă de Călin 
Popescu Tăriceanu nu este promotorul unei ordonanţe de urgenţă pentru amnistie şi graţiere, fiind exclus ca 
aceasta să fie subiect pe agenda Executivului în şedinţa de marţi. 
”Informaţiile noastre, dat fiind că avem alături de noi şi pe ministrul pentru Relaţia cu Parlamentul (Viorel Ilie, 
membru ALDE - N.R.) sunt limpezi - mâine (marţi - n.r.) pe ordinea de zi nu este prevăzută o ordonanţă de urgenţă 
care să aibă ca temă graţierea sau amnistia”, a declarat Varujan Vosganian. 
El a ţinut să precizeze şi faptul că Executivul nu are programată o altă şedinţă în această săptămână. 
”Nu am niciun fel de mandat şi cred că nimeni nu poate da răspunsul dacă nu se va da deloc sau dacă se va da 
pentru că în acest moment singura cetitudine este că nu am fost printre promotori şi ea nu se va da în şedinţa de 
Guvern de mâine (marţi - n.r.)”, a declarat Varujan Vosganian, purtătorul de cuvânt al ALDE. 
Tăriceanu: Nu am discutat despre ordonanţa privind amnistia şi graţierea cu Liviu Dragnea 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, luni, că nu a discutat cu Liviu Dragnea despre ordonanţa 
de urgenţă privind amnistia şi graţierea, despre care unii spun că ar urma să fie dată pentru liderul PSD, dar că 
”din cauza lui Dragnea” nu trebuie lăsaţi să sufere oameni nevinovaţi. 
"Nu s-a discutat subiectul (unei ordonanţe de urgenţă privind amnistia şi graţierea - n.r.). Cred că a fost aruncat în 
presă pe anumite canale, nu e prima oară când se întâmplă şi atunci văd că foarte mulţi muşcă la subiect şi 
subiectul se umflă. Am fost şi astăzi întrebat dar nu am făcut declaraţii publice pentru că eram îmbrăcat 
nepotrivit. E un subiect care îi pasionează pe foarte mulţi. Să nu credeţi cumva că vreau să închid subiectul. Nu 
vreau să credeţi că mi-e teamă sau mă jenez să discut acest subiect. Primul lucru pe care vreau să îl remarc este 
cel că această idee a unei amnistii şi a unei graţierii nu ar fi de neconceput. S-a mai făcut în România, ultima dată 
cu foarte mulţi ani în urmă”, a declarat Călin Popescu Tăriceanu la TVR. 
El a mai spus că o astfel de măsură trebuie analizată dacă este oportună sau nu. 
”Unii zic că nu e oportună pentru că imediat se personalizează discuţia şi spun că cel care ar beneficia este 
preşedintele PSD-ului, Dragnea. Noi încă avem nu mai puţin de 65 de protocoale secrete din care trei au fost 
desecretizate, protocoale de colaborare între SRI şi diferite instituţii din Justiţie (...). Există o decizie a CCR 
referitoare la ilegalitatea interceptărilor telefonice făcute de SRI la solicitarea Parchetului. Toate aceste elemente 
au indus temeiuri de nelegalitate în toate anchetele şi dosarele şi sentinţele care s-au dat începând din anul 2009. 
În aceste dosare putem să bănuim că sunt unii oameni vinovaţi care au fost deja condamnaţi sau achitaţi. 
(...)Această problemă a protocoalelor ar trebui să o ducem într-o bună zi la CCR şi să o tranşăm într-un fel. Cum 
procedăm în momentul în care conştientizăm că unii oameni au fost condamnaţi pe nedrept, soluţia este una de 
acestgen, printr-o măsură de corectare a situaţiei. Eu vorbesc, nu de Liviu Dragnea, vorbesc de mii de procese şi 
sunt mii de oameni care au avut de suferit. Din cauza lui Liviu Dragnea trebuie să lăsăm toţi aceşti oameni să 
sufere pe nedrept?”, a adăugat liderul ALDE. 
În spaţiul public au apărut informaţii potrivit cărora Executivul ar intenţiona să adopte o ordonanţă de urgenţă 
pentru graţiere şi amnistie în şedinţa de marţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Judecători: Adoptarea unor acte de clemență este în sarcina Parlamentului, ca unică autoritate legiuitoare 
Judecătorii cer Guvernului să renunţe la orice intenție de adoptare netransparentă a vreunui proiect care să 
afecteze capacitatea instituțională de luptă împotriva infracționalității, inclusiv pentru recuperarea prejudiciilor, și 
care să pună în pericol valori sociale fundamentale într-un stat de drept. 
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Asociaţia „Forumul Judecătorilor din România” punctează problemele care ar putea fi generate de adoptarea prin 
ordonanţă de urgenţă a unor acte de clemenţă, în contextul în care în spaţiul public au apărut informaţii privind 
adoptarea unor OUG pentru amnistierea/grațierea unor pedepse și, respectiv, pentru modificarea și completarea 
Codului penal și Codului de procedură penal 
Judecătorii atrag atenţia asupra faptului că nici nu există un proiect care să fi fost pus în dezbatere publică, 
conform Legii transparenței decizionale nr.52/2003, şi subliniază că astfel de măsuri de politică penală nespecifice 
actului de legiferare delegată a Guvernului ar trebui însoțite de o notă de fundamentare care să aibă a bază studii 
serioase, de criminologie, de impact social și procedural, cu implicarea tuturor experților tehnici relevanți, cu 
precădere cei internaționali. 
„Posibilitatea executivului de a guverna prin ordonanțe de urgență trebuie să fie justificată de existența unor 
situații excepționale, care impun adoptarea unor reglementări urgente, art. 61 alin. (1) din Constituția României 
dispunând expres că Parlamentul este unica autoritate legiuitoare a țării. 
Chiar dacă, din punct de vedere constituțional, se acceptă o procedură excepțională de substituire a 
Parlamentului în edictarea actelor normative de reglementare primară (inclusiv pentru legi organice), această 
posibilitate nu poate fi similară unui drept discreționar al Guvernului și nu poate justifica abuzul în emiterea 
ordonanțelor de urgență, legate de existența unor situații excepționale, care impun adoptarea unor reglementări 
urgente, conform art.115 alin. (4) din Constituție (a se vedea Decizia nr. 15 din 25 ianuarie 2000 pronunțată de 
Curtea Constituțională a României). 
În caz contrar, se poate vorbi despre o imixtiune nepermisă în competența legislativă a Parlamentului, încălcându-
se principiul separației puterilor în stat, ordonanțele de urgență neputând fi adoptate în domeniul legilor 
constituționale, neputând afecta regimul instituțiilor fundamentale ale statului, drepturile, libertățile și 
îndatoririle prevăzute de Constituție (nu pot fi suprimate, nu se poate aduce atingere, nu pot fi vătămate, lezate 
etc.), drepturile electorale, respectiv măsuri de trecere silită a unor bunuri în proprietate publică [a se vedea 
art.115 alin. (6) din Constituție]. Prin urmare, domeniul în care Guvernul se poate substitui Parlamentului, 
adoptând norme primare, este limitat, inclusiv de imperativul urgenței reglementării”, arată judecătorii. 
Ei semnalează că Parlamentul României nu se găsește într-o situație în care nu poate funcționa din punct de 
vedere constituțional. 
„Adoptarea unor acte de clemență este în sarcina Parlamentului, ca unică autoritate legiuitoare a țării, care poate 
stabili prin lege limitele în care grațierea operează, după efectuarea unor studii de impact care să confirme faptul 
că scopul actului de clemență (diminuarea gradului de suprapopulare a penitenciarelor) poate fi eficient atins. 
Prin urmare, se poate vorbi inclusiv de un conflict juridic de natură constituțională între autorități publice, atunci 
când devine evidentă existența unor acte sau acțiuni concrete prin care o autoritate își arogă puteri, atribuții sau 
competențe, care, potrivit Constituției, aparțin altei autorități publice, prin nesocotirea statului de drept”, potrivit 
sursei citate. 
„În rapoartele de specialitate internaționale s-a concluzionat că grațierea colectivă este problematică din punctul 
de vedere al principiilor sustenabilității, al respectării statului de drept și al separării puterilor în stat. O astfel de 
măsură poate avea ca efect scăderea încrederii în justiție și accentuarea sentimentului de insecuritate socială, 
fără a conduce în realitate la eradicarea suprapopulării penitenciarelor, efectul putând fi doar de scurtă durată. 
Grațierea colectivă reprezintă, de principiu, un instrument de reconciliere, conceput pentru a încheia diverse 
conflicte sociale sau pentru a aduce pacea în state în care astfel de conflicte severe sunt latente, situație în care 
România nu se află. 
În privința infracțiunilor de corupție, în multe state cu standarde democratice poate mai reduse decât cele 
adoptate de România, procedeele de amnistie sau grațiere colectivă au fost respinse de tribunalele 
constituționale sau instanțele supreme. 
Politica penală a statului presupune, prin esența sa, o cumpănire atentă cu privire la necesitatea de a proteja în 
mod efectiv valorile sociale vizate de fapta antisocială săvârșită de funcționarii publici, respectiv protejarea 
integrității patrimoniului public. (...) 
Curtea Constituțională subliniază permanent în deciziile sale faptul că „incriminarea/dezincriminarea unor fapte 
ori reconfigurarea elementelor constitutive ale unei infracțiuni țin de marja de apreciere a legiuitorului, marjă 
care nu este absolută, ea fiind limitată de principiile, valorile și exigențele constituționale”, mai scriu judecătorii. 
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(Sursa: Digi 24) 

 Varujan Vosganian: ALDE nu e promotorul unei OUG pentru graţiere. Nu va fi subiect pe agenda Guvernului/ 
Legea Off-shore ne-a pus într-o situaţie delicată 
Purtătorul de cuvânt al ALDE, deputatul Varujan Vosganian, a declarat, luni, că formaţiunea condusă de Călin 
Popescu Tăriceanu nu este promotorul unei ordonanţe de urgenţă pentru amnistie şi graţiere, fiind exclus ca 
aceasta să fie subiect pe agenda Executivului în şedinţa de marţi. 
”Informaţiile noastre, dat fiind că avem alături de noi şi pe ministrul pentru Relaţia cu Parlamentul (Viorel Ilie, 
membru ALDE - N.R.) sunt limpezi - mâine (marţi - n.r.) pe ordinea de zi nu este prevăzută o ordonanţă de urgenţă 
care să aibă ca temă graţierea sau amnistia”, a declarat Varujan Vosganian. 
El a ţinut să precizeze şi faptul că Executivul nu are programată o altă şedinţă în această săptămână. 
”Nu am niciun fel de mandat şi cred că nimeni nu poate da răspunsul dacă nu se va da deloc sau dacă se va da 
pentru că în acest moment singura cetitudine este că nu am fost printre promotori şi ea nu se va da în şedinţa de 
Guvern de mâine (marţi - n.r.)”, a declarat Varujan Vosganian, purtătorul de cuvânt al ALDE. 
În spaţiul public au apărut informaţii potrivit cărora Executivul ar intenţiona să adopte o ordonanţă de urgenţă 
pentru graţiere şi amnistie în şedinţa de marţi. 
Vosganian, nemulţumit de Legea Off-shore: Ne-au pus într-o situaţie delicată 
Deputatul ALDE Varujan Vosganian şi-a exprimat, luni, nemulţumirea în privinţa adoptării legii Offshore, afirmând 
că nu a existat dialog între membrii coaliţiei de guvernare, parlamentarii formaţiunii fiind puşi ”într-o situaţie 
delicată”, şi a cerut Guvernului să modifice de urgenţă actul normativ. 
 
"Având în vedere faptul că faţă de ceea ce noi am dorit să apară în lege în text nu reflectă în totalitate voinţa 
legiuitorului, se impune o intervenţie de urgenţă pe actul normativ. Pot să vă spun, ca legiuitor, că sentimentul 
meu este că voinţa noastră de a îmbina un anumit tip de impozitare mai redus decât onshore, dar în orice caz 
suficient de ridicat trebuie să se combine şi cu recuperarea costurilor de operare, care sunt foarte mari în zona 
offshore şi în acest sens se impune o modificare de urgenţă a actului normativ. Toate deciziile se iau prin consens 
în coaliţie, dialog există în coaliţie, însă nu a existat pe acest act nromativ", a afrimat Varujan Vosganian după 
şedinţa grupului ALDE. 
Deputatul a susţinut că propunerea făcută şi adoptată în comisie a pus grupul ALDE într-o situaţie delicată. 
"Eu cred că propunerea care a fost făcută şi care a fost adoptată în comisie a fost o propunere care pe noi, care 
eram membrii ai comisiilor reunite din partea ALDE, ne-a pus într-o situaţie delicată. Eu cred că pentru o mai bună 
acurateţe a procedurii legislative e nevoie de discuţii prealabile", a mai susţinut Vosganian. 
El a cerut Executivului să adopte o ordonanţă de urgenţă pentru modificarea legii Offshore. 
Camera Deputaţilor a adoptat, pe 9 iulie, în calitate de for decizional, proiectul care stabileşte măsuri pentru 
exploatarea gazelor din Marea Neagră, cu 175 de voturi pentru, 30 împotrivă şi 30 de abţineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vâlcov, consilierul Vioricăi Dăncilă: Amnistia fiscală este prevăzută în programul de guvernare. Astea se fac şi 
nu se discută 
Consilierul de stat al premierului Viorica Dăncilă, Darius Vâlcov, a anunţat, luni seară, că măsura amnistiei fiscale 
este prevăzută în programul de guvernare şi include ştergerea datoriilor unor companii, precizând însă că "astfel 
de lucruri se fac, nu se discută". 
"Amnistia fiscală este prevăzută în programul de guvernare în sensul în care se vorbeşte, la capitolul 
«întreprinderi mici şi mijlocii», de restartarea ediului de afaceri. De fapt, acest lucru înseamnă. În viziunea 
programului de guvernare şi a ceea ce am discutat atunci cu preşedintele Dragnea, da (este vorba de ştergerea 
datoriilor -n.r.), dar aceste lucruri se fac şi nu se discută pentru că nu am vrea niciodată să încurajăm pe cineva să 
nu îşi plătească datoriile şi mai mult decât atât, când o faci, dacă o faci, trebuie să iei decizia să răsplăteşti sau să îi 
bonifici şi pe cei care şi-au plătit corect taxele şi impozitele", a decarat, luni seară, Darius Vâlcov, la Antena 3. 
Fostul ministru de Finanţe a precizat că statul român se află în situaţia în care există datorii ale afaceriştilor şi ale 
persoanelor fizice de 98 de miliarde de lei. 
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"Ne aflăm în această situaţie, în această capcană în care 98 de miliarde de lei sunt datorii ale oamenilor de afaceri 
şi ale persoanelor fizice. Recuperăm sub 500 de milioane. 84 la sută sunt nerecuperabili, deci niciodată nu îi mai 
recuperăm, dar mare parte dintre aceste companii, mai ales cele mari, sunt de stat. (...) Vorbim de câteva zeci de 
mii de companii şi de câteva sute de mii de oameni, cred că depăşim un milion. Nu au voie să ia împrumut de la 
bancă. Nu au voie să facă multe lucruri. Nu primesc nici unele drepturi pentru că nu plătesc o amendă sau o 
datorie vecehe de 7-8 ani de zile. Este de analizat dacă trebuIe să se facă (amnistia fiscală -n.r.). Trebuie să existe 
o dezbatere şi, când se ia decizia, să se facă, să nu se mai discute aşa mult. Dezbaterea ar trebui să se facă cu uşile 
închise", a completat Vâlcov. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Vâlcov ar dori amnisterea și grațierea unor fapte penale: Un moment zero în anul centenar, potrivit pentru 
toată lumea 
Darius Vâlcov, consilier de stat în aparatul de lucru al prim-ministrului Viorica Dăncilă, condamnat în primă 
instanţă la opt ani de închisoare pentru trafic de influenţă, spălare de bani şi operaţiuni financiare sau acte de 
comerţ incompatibile cu funcţiile ocupate, a declarat luni seară, la Antena 3, întrebat dacă Guvernul pregăteşte o 
Ordonanţă de Urgenţă privind aministierea şi graţierea unor fapte penale, că „un moment zero în anul Centenar” 
ar fi „un moment potrivit pentru toată lumea” şi că o astfel de decizie depinde de premier. 
„Moment zero în anul centenar este un moment potrivit pentru toată lumea, pentru că în acel moment zero 
poate se vor putea spune multe lucruri, care poate astăzi nu se pot spune. Asta e părerea mea, separat de cea de 
consilier de stat”, a declarat Darius Vâlcov, întrebat dacă Guvernul pregăteşte o Ordonanţă de Urgenţă privind 
aministierea şi graţierea unor fapte penale. 
El a spus că o astfel de decizie depinde de premier. 
„Eu sunt consilier pe economic şi pe social. Neţinând de mine justiţia, şi este şi de înţeles că nu aş dori să mă 
amestec, decizia este la primul ministru”, a adăugat Vâlcov. 
Darius Vâlcov, fost primar al municipiului Slatina, a fost condamnat în 8 februarie 2018 de către instanţa supremă 
la opt ani de închisoare cu executare în dosarul în care este acuzat de trafic de influenţă, spălare de bani şi 
operaţiuni financiare sau acte de comerţ incompatibile cu funcţiile ocupate, după ce ar fi cerut de la o firmă de 
construcţii 20% din valoarea unor contracte publice, în perioada în care era edil. 
De asemenea, instanţa a decis menţinerea sechestrului instituit în acest dosar pe bunuri şi conturi ale actualului 
consilier al premierului. Decizia pronunţată de magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie nu este definitivă. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Darius Vâlcov, consilier al premierului Viorica Dăncilă: Nu am făcut nicio evaluare a miniştrilor niciodată/ Ce 
spune despre scăderea veniturilor după trecerea contribuţiilor de la angajator la angajat 
Consilierul de stat al premierului Viorica Dăncilă, Darius Vâlcov, a declarat, luni seară, că nu a făcut niciodată vreo 
evaluare a miniştrilor, ci a stadiului programului de guvernare, al cărui coordonator a precizat că a fost alături de 
Liviu Dragnea. 
"Nu am făcut nicio evaluare a miniştrilor niciodată, am făcut evaluarea stadiului îndeplinirii programului de 
guvernare. Evaluarea miniştrilor se face mult mai amplu, se face ţinând cont şi de această evaluare a îndeplinirii 
programului de guvernare, dar sun şi multe alte lucruri care se iau în calculc. Şi aceea se face de către preşedinţii 
coaliţiei şi de către prim-ministrul României. Eu consiliez primul-ministru din punct de vedere economic şi social, 
al situaţiei macro-economice şi al îndeplinirii programului de guvernare, nu am nicio legătură cu conducerea de 
facto a guvernului României", a declarat, luni seară, Darius Vâlcov, la Antena 3. 
Afirmaţiile lui Darius Vâlcov vin în contextul în care, în iunie 2017, fostul premier Sorin Grindeanu anunţa că din 
comisia de evaluare a miniştrilor Cabinetului pe care îl conducea la acea vreme se numără Darius Vâlcov. Ulterior, 
PSD a decis să-i retragă sprijinul politic lui Sorin Grindeanu, acesta a anunţat că nu va demisiona, însă pe 21 iunie, 
Cabinetul Grindeanu a fost demis prin moţiune de cenzură. 
Consilierul de stat al premierului a precizat însă că a fost coordonatorul programului de guvernare, participând la 
toate etapele acestuia, alături de preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
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Vâlcov: Amnistia fiscală este prevăzută în programul de guvernare. Astea se fac şi nu se discută 
Consilierul de stat al premierului Viorica Dăncilă, Darius Vâlcov, a anunţat, luni seară, că măsura amnistiei fiscale 
este prevăzută în programul de guvernare şi include ştergerea datoriilor unor companii, precizând însă că "astfel 
de lucruri se fac, nu se discută". 
 
"Amnistia fiscală este prevăzută în programul de guvernare în sensul în care se vorbeşte, la capitolul 
«întreprinderi mici şi mijlocii», de restartarea ediului de afaceri. De fapt, acest lucru înseamnă. În viziunea 
programului de guvernare şi a ceea ce am discutat atunci cu preşedintele Dragnea, da (este vorba de ştergerea 
datoriilor -n.r.), dar aceste lucruri se fac şi nu se discută pentru că nu am vrea niciodată să încurajăm pe cineva să 
nu îşi plătească datoriile şi mai mult decât atât, când o faci, dacă o faci, trebuie să iei decizia să răsplăteşti sau să îi 
bonifici şi pe cei care şi-au plătit corect taxele şi impozitele", a decarat, luni seară, Darius Vâlcov, la Antena 3. 
Fostul ministru de Finanţe a precizat că statul român se află în situaţia în care există datorii ale afaceriştilor şi ale 
persoanelor fizice de 98 de miliarde de lei. 
"Ne aflăm în această situaţie, în această capcană în care 98 de miliarde de lei sunt datorii ale oamenilor de afaceri 
şi ale persoanelor fizice. Recuperăm sub 500 de milioane. 84 la sută sunt nerecuperabili, deci niciodată nu îi mai 
recuperăm, dar mare parte dintre aceste companii, mai ales cele mari, sunt de stat. (...) Vorbim de câteva zeci de 
mii de companii şi de câteva sute de mii de oameni, cred că depăşim un milion. Nu au voie să ia împrumut de la 
bancă. Nu au voie să facă multe lucruri. Nu primesc nici unele drepturi pentru că nu plătesc o amendă sau o 
datorie vecehe de 7-8 ani de zile. Este de analizat dacă trebuIe să se facă (amnistia fiscală -n.r.). Trebuie să existe 
o dezbatere şi, când se ia decizia, să se facă, să nu se mai discute aşa mult. Dezbaterea ar trebui să se facă cu uşile 
închise", a completat Vâlcov. 
Vâlcov, despre scăderea veniturilor după trecerea contribuţiilor: O minciună imensă, nedreaptă 
Consilierul de stat al premierului, Darius Vâlcov, a declarat, luni, cu referire la scăderea anunţată de liderii sindicali 
a veniturilor salariaţilor după trecerea contribuţiilor de la angajator la angajat, că este vorba e o minciună imensă 
şi nedreaptă. 
Întrebaţi vreun lider de sindicat, cu toate protestele care au fost, cu interese, cu mai puţine interese, dacă-şi 
doreşte ca cineva să vină să anuleze această lege a salarizării. (...) Este o minciună imensă, nedreaptă, şi este 
păcat că anumiţi lideri de sindicat vin să spună aceste lucruri când dumnealor ştiu realitatea", a precizat Darius 

Vâlcov, consilier al prim-ministrului, în cadrul unei emisiuni televizate la Antena 3.  
Consilierul a mai adăgat că, de fapt, ar fi existat doar 42 de astfel de cazuri, care ar fi şi fost sancţionate. Declaraţia 
lui Darius Valcov a venit în contextul unei discuţii legate de pierderile salariale ale unui număr de un milion de 
angajaţi, cauzate de mutarea contribuţiilor de la angajator la angajat. 
Consilierul a făcut, însă, şi o serie de precizări cu privire la programul de guvernare, precum şi referitor la măsurile 
aplicate de la sfârşitul anului 2016 încoace. 
Întrebat care este creşterea reală economică a României de la sfârşitul anului 2016 încoace, Darius Vâlcov a 
menţionat o creştere reală de 24% de la sfârşitul anului 2016 încoace. 
"Am depăşit Grecia, anul acesta depăşim Cehia şi Portugalia, în 2020 vom depăşi Finlanda şi vom fi pe locul 12. 
Astăzi suntem pe locul 16. (...) În 2016, în decembrie, veniturile României erau de 50 de miliarde de euro. S-a 
propus în programul de guvernare să ajungem la 75 de miliarde de euro în 2020. Adică în patru ani de zile să 
creştem cu jumătate veniturile ţării. N-au trecut patru ani de zile şi România este la 62 de miliarde. Şi vor mai intra 
încă 13 minim miliarde de euro în următorii doi ani de zile", a completat Vâlcov. 
Consilierul a mai precizat că, în momentul de faţă, PIB-ul României ar fi de 203 miliarde de euro, comparativ cu 
PIB-ul României din 2016, de 170 de miliarde de euro. 
În plus, Darius Vâlcov a precizat şi o rată de aplicare a programului de guvernare de 42%. "Trebuie să anunţ, dacă 
este corect ceea ce spun, că urmează perioadă cea mai importantă şi să spunem aşa, explozivă în ceea ce priveşte 
implementare programului de guvernare", a completat acesta. 
Darius Vâlcov a mai precizat şi că modelele luate pentru realizarea programului de guvernare au fost programele 
utilizate în Irlanda şi Danemarca, precum şi faptul că a avut un rol esenţial în conceperea lui. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Darius Vâlcov ȘOCHEAZĂ: 'ROBOR-ul acesta e umflat artifical de către nouă bănci' 
Darius Vâlcov, consilier al premierului Viorica Dăncilă, a pus creșterea ROBOR pe seama băncilor comerciale. Luni 
seara, la Antena 3, Vâlcov a declarat că 9 bănci influențează creșterea dobânzii ROBOR. 
"Cred că va amintiți că și ROBOR-ul acesta umflat artifical de către nouă bănci, pentru că, ROBOR-ul trebuie să știe 
toată lumea, este modul în care se calculează după cum se împrumută nouă bănci comerciale între ele, dintre 
care doar una de stat, și anume CEC-ul. Celelalte își dau cu doi lei împrumut, cealaltă dă înapoi cu doi lei, atunci 
doi le este dobânda. Dacă mâine ne trezim dimineață și stabilim că este patru lei, patru lei este dobânda, și nimeni 
nu poate interveni", a precizat Darius Vâlcov. 
(Sursa: Antena 3) 
 
Darius Vâlcov: Toate pensiile din România se vor dubla 
Darius Vâlcov, consilier al premierului Viorica Dăncilă, a anunțat, luni seară, ca toate pensiile din România care 
sunt obținute în urma contributivității, deci nu cele speciale, se vor dubla. 
"Toate pensiile din România se vor dubla, și aici ne referim la moneda euro, deci în euro. Nu mă refeream chiar la 
toate, nu mă refer la pensiile speciale. Mă refeream la pensiile care sunt obținute în urma contributivității, nu cei 
care au 20.000-30.000 de lei pensie. Pot sa vă garantez că în proiectul legii care va intra în dezbatere, punctul de 
pensie va fi, în 2020, 1,775 și în 2019, 1,265 de lei”, a declarat Darius Vâlcov, la Antena 3, conform mediafax. 
"Încă nu s-a stabilit luna, dar asta colegii de la Finanțe o vor stabili", a mai precizat Darius Vâlcov. 
În același timp, consilierul a exclus orice posibilă influență asupra inflației a majorării pensiilor. El a negat și că 
guvernarea PSD ar fi responsabilă pentru creșterea inflației sau pentru scăderea puterii de cumpărare, punându-le 
pe ambele în seama guvernărilor anterioare. De asemenea, a pus și creșterea ROBOR pe seama băncilor 
comerciale. 
"Cred că va amintiți că și ROBOR-ul acesta umflat artifical de către nouă bănci, pentru că, ROBOR-ul trebuie să știe 
toată lumea, este modul în care se calculează după cum se împrumută nouă bănci comerciale între ele, dintre 
care doar una de stat, și anume CEC-ul. Celelalte își dau cu doi lei împrumut, cealaltă dă înapoi cu doi lei, atunci 
doi le este dobânda. Dacă mâine ne trezim dimineață și stabilim că este patru lei, patru lei este dobânda, și nimeni 
nu poate interveni", a precizat Darius Vâlcov. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Darius Vâlcov: În următorul an de zile, preţul gazelor se va ieftini cu peste 20% 
Darius Vâlcov, consilier de stat al premierului Viorica Dăncilă, a declarat, luni, că, în următorul an, preţul gazelor 
se va ieftini cu peste 20%. 
"Chiar azi (luni - n.r.) am primit o adresă de la preşedintele ANRE, doamna prim-ministru şi spre ştiinţă şi mie, prin 
care ni se spune că situaţia nu e deloc roz. La 1 august urmează o creştere - pentru că aşa e legislaţia - de 4% a 
preţului la gaze. (...) Două mari companii, n-am să le dau numele, au peste 95% din producţia românească şi 
atunci îşi permit ca un preţ de producţie de 27 de lei să ajungă la vânzare la 81 de lei, adică un profit de 300%. O 
parte îşi ia şi statul român pentru că e acţionar în amândouă. De ce? Pentru că aşa au înţeles unii manageri că 
trebuie mers înainte. Mărim preţul, că până la urmă cine-l suportă, e un prost care trebuie să-l plătească, decât să 
mărim producţia şi să diversificăm sursele, astfel încât să vindem mai mult, poate chiar şi la export, dar la un preţ 
mai mic", a declarat Darius Vâlcov, la Antena 3, potrivit mediafax. 
Consilierul susţine că legea permite Executivului să intervină pentru a regla preţul gazelor "pentru maximum trei 
ani". 
"Constatând că din 2013 până azi, preţul la gaz a crescut cu 75%, ca urmare a dorinţei acestor două entităţi de a 
obţine profit de 300%, adică câteva miliarde de lei pe an, ANRE s-a sesizat şi ne-a trimis această adresă şi ne 
întreabă ce să facem pentru că există lege (...) şi legea spune în felul următor: când te afli într-o astfel de situaţie, 
poţi să intervii ca Guvern şi pentru maxim trei ani de zile să reglezi preţul astfel încât acesta să poată fi suportat, 
să fie real plătit de către oameni către companii. Şi acest lucru la recomandarea pe care şi eu o s-o fac şi o s-o 
susţin şi sunt sigur că în această direcţie vom merge în următorul an de zile preţul gazelor se va ieftini cu peste 
20%", a completat Vâlcov. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Vâlcov: Până la finalul anului, va fi demarat parteneriatul public-privat pentru trei autostrăzi 
Până la sfârşitul anului, aproximativ 15 proiecte de parteneriat public-privat vor fi demarate, incusiv pentru trei 
autostrăzi, a precizat Darius Vâlcov, consilier al prim-ministrului. 
"În România, până la sfârşitul acestui an, se va demara licitaţia pentru canalul Dunăre-Bucureşti în parteneriat cu 
statul român. În România, până la sfârşitul acestui an, va demara parteneriat public-privat pentru trei autostrăzi: 
Ploieşti-Braşov, autostrada Sudului şi Târgu-Neamţ-Iaşi-Ungheni", a declarat Darius Vâlcov, la Antena 3. 
La toate aceste proiecte, s-ar mai adăuga un proiect de amenajare a 160 de kilometri de pârtii în Munţii Făgăraş. 
Conform consilierului, printre părţile interesate de aceste proiecte s-ar număra Germania, Franţa, China, Statele 
Unite, precum şi ţări din Peninsula Arabă nespecificate. 
"Toţi îşi doresc să primească aceste proiecte, să discute despre ele, pentru că până la sfârşitul anului, vreo 15 
proiecte de parteneriat public-privat vor demara în România", a completat Vâlcov. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Atac la adresa Olguţei Vasilescu: Vicepreşedinte ALDE o acuză pe ministrul Muncii că şi-a însuşit o propunere 
ALDE 
Vicepreşedintele ALDE Alexandru Băişanu a acuzat-o pe Lia Olguţa Vasilescu, ministrul Muncii, că şi-a însuşit un 
proiect de lege iniţiat de ALDE, prin care anii petrecuţi în armată şi facultate ar putea fi consideraţi vechime în 
muncă, după ce, iniţial, a avizat negativ propunerea. 
"Acum o lună şi ceva am iniţiat un proiect de hotărâre prin care propuneam ca armata, facultatea, plus masteratul 
şi doctoratul, să fie considerate vechime în muncă. La comsie a venit punctul de vedere al Ministerului Muncii, cu 
aviz negativ, iar acum câteva zile am auzit-o pe doamna Olguţa Vailescu, ministru de resort, spunând exact acelaşi 
lucru pe care îl propuneam eu printr-o lege, că îl va face pe baza unei ordonanţe de urgenţă, cu toate că la legea 
mea s-a dat pur şi simplu aviz negativ", a afirmat Alexandru Băişanu, după şedinţa grupului ALDE. 
Deputatul ALDE a mai susţinut că, iniţial, Ministerul Muncii condus de Lia Olguţa Vasilescu, a dat aviz negativ 
propunerii iniţiate de ALDE. 
"Trebuie să clarificăm un lucru, propunerea este propunerea ALDE, făcută de mine, alături de colegii mei din 
ALDE. Dacă doamna Olguţa Vasilescu a dat aviz negativ legii numai ca să o treacă prin OUG e o chestie destul de 
dubioasă şi neclară. Cred că era firesc să purtăm o discuţie, se putea retrage această propunere legislativă şi 
sprijineam cu toate forţele ca această propunere legislativă să apară ca OUG. Am cere o mai multă colaborare 
între noi şi domniile lor pentru că până la urmă luptăm împreună pentru binele cetăţenilor români", a mai 
precizat Băişanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cioloş, apel pentru funcţionarii din ministere 
Fostul premier Dacian Cioloş a făcut, luni, un apel către funcţionarii din ministere să nu avizeze acte normative 
despre care nu ştiu că sunt 100% legale şi le-a transmis acestora că nu sunt singuri. 
 
"Funcţionarii responsabili din ministere ştiu ce înseamnă să adopţi acte normative de urgenţă la presiune politică. 
Şi sunt convins că vor demonstra şi de data aceasta că statul român nu a rămas sat fără câini. Chiar dacă statul e 
condus azi de lideri politici dintre care unii îl consideră o unealtă pentru interese personale şi de partid", a scris 
Cioloş, pe Facebook. 
El le-a cerut acestora să rămână demni până la capăt. 
"Nu avizaţi acte normative despre care nu ştiţi că sunt 100% legale. Nimeni nu vă poate obliga să vă depăşiţi 
atribuţiile de serviciu. Rămâneţi demni până la capăt. Nu sunteţi singuri!", a adăugat Dacian Cioloş. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Datoria totală externă, în creștere 
Datoria externă totală a României a crescut în primele cinci luni ale acestui an, faţă de finalul anului trecut, cu 
2,56 miliarde euro, la 96,04 miliarde euro, potrivit datelor publicate luni de Banca Naţională a României (BNR). 
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La finalul anului trecut, datoria externă totală a României a fost de 93,477 miliarde euro, arată datele BNR, 
potrivit News.ro. 
Din total, datoria externă pe termen lung a însumat 67,543 miliarde euro la 31 mai, (70,3% din totalul datoriei 
externe), în scădere cu 1,6% faţă de 31 decembrie 2017. 
Datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 31 mai nivelul de 28,497 miliarde euro (29,7% din totalul datoriei 
externe), în creştere cu 14,6% faţă de 31 decembrie 2017. 
Totodată, datoria publică (care include și pe cea a administrațiilor locale) a ajuns la 33,175 miliarde euro după 
primele cinci luni, în scădere cu 359 milioane euro faţă de finalul anului trecut. 
Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 18,9% în perioada ianuarie - mai 2018, comparativ cu 
23,9% în anul 2017. 
Gradul de acoperire a importurilor de bunuri şi servicii la 31 mai a fost de 5,2 luni, în comparaţie cu 5,4 luni la 31 
decembrie 2017. 
Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea reziduală, cu rezervele valutare la 
BNR la 31 mai a fost de 76,6%, comparativ cu 87,2% la 31 decembrie 2017. 
 (Sursa: news.ro) 
 

 Sorina Pintea: În două luni vom propune legea transplantului. Activitatea de donare a scăzut dramatic 
Numărul donatorilor de organe a scăzut dramatic în România, a declarat, luni, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, 
precizând că se va forma un grup de lucru care, în cel mult două luni, va veni cu o propunere a unui nou proiect de 
lege a transplantului. 
 “Din grupul de lucru vor face parte specialişti, pacienţi transplantaţi, donatori vii. Intenţionăm ca în maxim două 
luni de zile această lege să fie propusă. (…) Ne-am orientat spre legea spaniolă, pe care noi o credem potrivită 
pentru România. (...) În 2014 în România au existat 138 de donatori reali, în 2015 - 115, în 2016- 123, în 2017 - 65, 
iar până acum, în 2018 - 30. Eu zic că e foarte puţin. Activitatea de donare a scăzut foarte mult, dramatic, spun 
eu”, a declarant ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, în cadrul conferinţei “Ziua Donatorului de Organe”. 
Sorina Pintea precizează că o parte din vină aparţine şi autorităţilor. 
“O parte din vină ne aparţine şi nouă autorităţilor, (...) ar fi trebuit să nu încetăm să susţinem această activitate. 
Ar fi trebuit să avem mai de mult o lege a transplantului, care să spună clar ce să se întâmple. Ar fi trebuit să 
stimulăm mai mult coordonatorii centrelor judeţene, financiar vorbesc. Până la urmă şi asta e o problemă”, a mai 
adăugat Sorina Pintea. 
De asemenea, ministrul Sănătăţii a mai precizat că, momentan, România nu este pregătită să respecte procedurile 
organzaţiei Eurotransplant. 
“Ca să putem intra în Eurotransplant, dar şi oricare organizaţie, trebuie să îndeplinim nişte condiţii. Cred că este 
mai important să respectăm un protocol - şi noi, şi ei. Să pregătim paşii de a accede în acea organizaţie. În acest 
moment, nu suntem pregătiţi. Respectăm procedurile din punct de vedere medical, dar sunt anumite aspecte de 
ordin tehnic şi investiţional pe care va trebui să le facem”, a mai adăugat ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 
Reprezentanţii pacienţilor transplantaţi consideră că este este nevoie de mai multe centre de transplant, dar şi de 
o nouă lege a transplantului. 
“Considerăm că trebuie să fie create mai multe centre de transplant şi pregătiţi medici specialişti pe toate tipurile 
de transplant. Ne dorim ca şi activitatea de transplant privat să aibă mai mult acces pe această arie. (...) Ne dorim 
o lege nouă a transplantului, o lege care să fie clară, funcţională, transparentă şi în acord cu directivele Uniunii 
Europene”, a declarant în timpul conferinţei, preşedintele Asociaţiei Transplantaţilor din România, Gheorghe 
Tache. 
De cealaltă parte, preşedintele Casei Naţionale de Asigurări în Sănătate, Răzvan Vulcănescu, susţine că instituţia a 
suferit în ultimul timp un “apogeu” al decontărilor serviciilor în străinătate. 
“În anul 2016 am atins, ca şi instituţie, un apogeu al decontărilor serviciilor în străinătate de circa 13.000.000 de 
euro. Nu considerăm corect, nu este drept ca un sistem de sănătate, aşa cum îl are România, acuzat de multe ori 
de subfinanţare, de lipsă de decizie, să i se diminueze atât de mult finanţarea prin plecarea medicilor şi 
pacienţilor, iar acum şi a banilor pentru a-i putea trata în străinătate”, a spus preşedintele Casei Naţionale de 
Asigurări în Sănătate, Răzvan Vulcănescu. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.news.ro/economic/datoria-externa-totala-a-romaniei-a-crescut-in-primele-cinci-luni-cu-2-56-miliarde-euro-la-96-04-miliarde-euro-1922400816402018071318241860


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Asociaţia Naţională a Transplanţilor din România menţionează că persoanele care vor să devină donatori pot să se 
înscrie, în timpul vieţii, la Registrul Naţional al Donatorilor de organe, ţesuturi şi celule. Ulterior, după decesul 
donatorilor, va fi necesar acordul rudelor de gradul I-IV pentru prelevare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a promulgat legea - Veste URIAȘĂ pentru bolnavii din România 
Președintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, ordonanța de urgență pentru alocarea C.N. Unifarm S.A. din Fondul 
de rezervă bugetară la dispoziţia Guvernului a peste 44 de milioane de lei pentru aprovizionarea cu 
imunoglobulină, anunță Administrația Prezidențială. 
Decretul vizează promulgarea "Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 19/2018 pentru 
încredințarea către Compania Naţională „Unifarm” - S.A a serviciului de interes economic general în vederea 
realizării activității de aprovizionare cu medicamente necesare asigurării activității de prevenire a deceselor şi 
agravării bolilor generate de lipsa imunoglobulinei umane şi suplimentarea bugetului Ministerului Sănătății din 
Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2018", potrivit unui 
comunicat de presă al Administrației Prezidențiale, scrie Mediafax. 
"Este vorba de un ajutor de stat în valoare de 44,27 milioane de lei. Se suplimentează bugetul Ministerului 
Sănătăţii în acest sens, pe acest an, din Fondul de rezervă bugetară la dispoziţia Guvernului, cu respectarea 
prevederilor referitoare la aplicarea normelor în materie de ajutor de stat în cadrul serviciilor de interes economic 
general", a afirmat Nelu Barbu, după şedinţa în care Executivul a adoptat OUG 19/2018. 
Șeful statului a mai promulgat, luni, Legea internshipului, Legea privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 103/2017 pentru modificarea şi completarea unor acte normative din domeniul asigurărilor 
sociale, Legea pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 114/2017 privind reglementarea unor 
măsuri fiscal-bugetare pentru personalul încadrat în unităţile sanitare, Legea privind aprobarea Ordonanţei de 
urgenţă a Guvernului nr. 115/2017 pentru modificarea şi completarea unor acte normative și legea privind 
aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 113/2017 pentru prorogarea unui termen, mai informează 
Președinția. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Internship-ul, recunoscut legal și în România 
Președintele Klaus Iohannis a promulgat proiectul de lege privind internship-ul, această posibilitate având-o tinerii 
care au cel puțin 15 ani. 
Legea urmează să intre în vigoare în 30 de zile de la promulgarea acesteia în Monitorul Oficial. Contractele de 
internship vor fi accesibile tinerilor ce au cel puțin 16 ani, în cazul în care există acordul părinților sau cel al 
tutorilor va fi posibil încă de la 15 ani 
Apare și noțiunea de certificat de internship. Acesta este definiit ca documentul întocmit de organizaţia gazdă la 
finalizarea programului de internship, care atestă perioada în care internul a desfăşurat activitate în baza 
contractului de internship, activităţile desfăşurate, precum şi calificativul obţinut în urma evaluării. Durata 
timpului de muncă pentru un intern, pentru a desfăşura activitate în baza unui contract de internship, este 
de maximum 40 de ore pe săptămână şi se stabileşte prin contractul de internship. 
 
În situaţia internilor cu vârsta sub 18 ani, durata timpului de muncă pentru a desfăşura activitate în baza unui 
contract de internship este de maximum 30 de ore pe săptămână, dar nu mai mult de 6 ore pe zi. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Un pas înainte pentru România: Legea privind hărțuirea sexuală și psihologică a fost promulgată de K. 
Iohannis 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat luni decretul de promulgare a Legii pentru modificarea şi completarea Legii 
nr. 202/2002 privind egalitatea de şanse şi de tratament între femei şi bărbaţi, potrivit căreia sunt interzise actele 
de hărţuire, hărţuire sexuală sau hărţuire psihologică, atât în public, cât şi în privat, potrivit Agerpres. 
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"Este interzis orice comportament de hărţuire sexuală sau hărţuire psihologică definite conform prezentei legi, 
atât în public, cât şi în privat", se arată în lege. 
 
Printre altele, discriminarea pe bază de sex sau prin utilizarea de către angajator a unor practici care 
dezavantajează persoanele de un anumit sex, în legătură cu relaţiile de muncă, discriminarea pe bază de 
maternitate a femeilor gravide sau care alăptează şi hărţuirea sexuală se pedepsesc cu amendă contravenţională 
cuprinsă între 3.000 şi 10.000 de lei. 
„Sper ca aceste lucruri să se schimbe odată cu intrarea în vigoare a acestei legi. Zi de zi, femeile din România sunt 
agresate şi umilite prin hărţuire – sub toate formele sale – inclusiv în şcoli şi universităţi, la locul de muncă, pe 
stradă, în transportul în comun şi în instituţii publice. De cele mai multe ori, hărţuitorii nu se opresc doar la 
abuzuri verbale sau gesturi. Hărţuirea nesancţionată poate duce la forme grave de violenţă, iar acest lucru nu mai 
poate fi tolerat”, a susţinut Oana Bîzgan. 
 
Dispoziţiile acestei legi vor fi puse în practică de Ministerul Afacerilor Interne, prin ofiţerii şi agenţii de poliţie din 
cadrul Poliţiei Române, ofiţerii şi subofiţerii din cadrul Jandarmeriei Române, ofiţerii şi agenţii de poliţie din cadrul 
Poliţiei de Frontieră Române, în zona de competenţă, precum şi de către poliţiştii locali. 
 
Tot luni, şeful statului a semnat decretele pentru promulgarea Legii privind internshipul, a Legii privind aprobarea 
OUG 103/2017 pentru modificarea şi completarea unor acte normative din domeniul asigurărilor sociale, a Legii 
pentru aprobarea OUG 114/2017 privind reglementarea unor măsuri fiscal-bugetare pentru personalul încadrat în 
unităţile sanitare, a Legii privind aprobarea OUG 115/2017 pentru modificarea şi completarea unor acte 
normative, a Legii privind aprobarea OUG 113/2017 pentru prorogarea unui termen şi a Legii privind aprobarea 
OUG 19/2018 pentru încredinţarea către Compania Naţională "Unifarm" - SA a serviciului de interes economic 
general în vederea realizării activităţii de aprovizionare cu medicamente necesare asigurării activităţii de 
prevenire a deceselor şi agravării bolilor generate de lipsa imunoglobulinei umane şi suplimentarea bugetului 
Ministerului Sănătăţii din Fondul de rezervă bugetară la dispoziţia Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 
2018. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 EIA lansează marţi, în România şi SUA, un raport despre jaful din pădurile noastre 
După 18 luni de investigaţii, Declic şi Agenţia americană pentru Investigaţii de Mediu (EIA) lansează marţi raportul 
care dezvăluie dezastrul din pădurile româneşti şi modul în care sunt tăiate ilegal zeci de hectare de păduri, iar 
zeci de metri cubi de lemn ajung zilnic la export. 
 
În acest sens, raportul ''Jaful pădurilor din România'' va fi lansat într-o conferinţă de presă, în cadrul căreia vor fi 
dezvăluite informaţii cu privire la cine se află în spatele acestor defrişări masive şi cum reuşesc firmele să 
păcălească autorităţile, dar şi unde ajunge lemnul românesc. 
 
"După 18 luni de investigaţii în pădurile, depozitele şi fabricile de lemn din România, investigatorii Environmental 
Investigation Agency (EIA) dezvăluie cum sunt tăiate ilegal zeci de hectare de păduri, iar zeci de metri cubi de 
lemn ajung zilnic la export. Populaţia României este direct afectată de aceste defrişări. Raportul, însoţit de 
fotografii şi de filmări, dovezi clare ale dezastrului din pădurile virgine şi parcurile naţionale, va fi prezentat de 
David Gehl, investigator EIA, care vine special din Statele Unite ale Americii. În acelaşi timp, raportul este lansat şi 
în SUA", dau asigurări organizatorii conferinţei. 
 
Investigatorul American David Gehl va dezvălui cum a decurs ancheta în România, cum au fost urmărite 
camioanele şi monitorizate apoi luni în şir. David Gehl a monitorizat împreună cu EIA tăierile ilegale din România 
încă din 2014. În 2017, o investigaţie realizată în Parcul Naţional Rodna arată dovezi clare privind tăieri ilegale de 
lemn. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Parcurile naţionale din România sunt printre cele mai importante din Europa, dar se află în pericol din cauza 
tăierilor ilegale. Aceste defrişări par legale în acte, dar ce se întâmplă în realitate pe teren este total diferit şi are 
un impact major asupra biodiversităţii", a declarat David Gehl, Eurasia Program Coordinator, EIA. 
 
Investigaţia precedentă a EIA, din 2015, a zguduit sectorul forestier. În iunie 2015, oficiali români au efectuat 
inspecţii la gaterele companiei Schweighofer şi la furnizorii acesteia, adunând probe care au condus la 
declanşarea unei anchete DIICOT. În 2017, Schweighofer şi-a pierdut certificarea FSC. Compania a anunţat o serie 
de modificări la politicile sale de aprovizionare şi şi-a redus achiziţiile de material lemnos din România de la 2,3 
milioane metri cubi în 2013 la 1,2 milioane metri cubi în 2017. În 2016, Guvernul României a lansat un sistem 
public de monitorizare online a transporturilor de material lemnos, numit Inspectorul Pădurii, stabilind un nou 
precedent pentru transparenţă. 
 
"Am pregătit o serie de recomandări pentru a stopa tăierile din parcurile naţionale, pentru că milioane de 
locuitori sunt afectaţi de acestea. Vă vom prezenta harta dezastrelor şi de ce este pusă în pericol populaţia", mai 
spun organizatorii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Redevența la gaze nu se va mai raporta la prețurile din Austria 
ANRM se pregătește deja să schimbe sistemul: va renunța la prețul de referință de pe bursa vieneză din formula 
redevenței și va lua în calcul și diferențele dintre diferitele zăcăminte. 
Formula de calcul a redevenței în cazul resurselor petroliere va fi modificată până la finalul anului, urmând a fi 
luat în calcul un preț de referință de pe piața autohtonă (bursele OPCOM și BRM), a declarat pentru Profit.ro, 
consilierul președintelui Agenției Naționale pentru Resurse Minerale (ANRM), Dorin Ursărescu. La începutul 
anului, ANRM a decis, printr-un ordin emis în februarie, ca prețul de referință pentru gazele naturale extrase în 
România să fie cel de pe bursa vieneză.  
La începutul anului, ANRM a decis, printr-un ordin emis în februarie, ca prețul de referință pentru gazele naturale 
extrase în România să fie cel de pe bursa vieneză. În prezent, un MWh de gaz este tranzacționat pe bursa vieneză 
cu 23 euro, adică aproximativ 107 lei, și nu cu 73,5 lei/MWh, cât a fost prețul mediu înregistrat în trimestrul al 
doilea pe Bursa Română de Mărfuri.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 ANCOM propune păstrarea numărului de telefon fix şi la portarea dintr-un judeţ în altul 
Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) propune într-un proiect de 
decizie lansat luni în consultare publică ca numerele geografice fixe de telefon să poată fi folosite şi în afara ariei 
geografice în care au fost alocate, informează news.ro. 
Această reglementare nu va conduce la modificarea numerelor de telefon sau la apariţia altei categorii de 
numerotaţie. 
”Pentru a beneficia pe deplin de avantajele oferite de noile tehnologii, furnizorii de telefonie vor putea oferi 
propriilor abonaţi noi servicii inovative, cum ar fi portarea numărului fix dintr-un judeţ în altul”, a declarat Sorin 
Grindeanu, preşedintele ANCOM. 
Renunţarea la semnificaţia geografică se va aplica numerelor geografice de nouă cifre alocate pentru furnizarea 
de servicii de telefonie fixă. În cazul acestor numere, indicativul de arie geografică din componenţa numărului 
(prefixul) nu va mai trebui să corespundă neapărat cu aria geografică în care este situat punctul terminal. 
”De exemplu, un număr de telefonie fixă instalat acum în Bucureşti, de forma 21xxxxxxx (care se apelează prin 
formarea prefixului naţional ”0” urmat de cele 9 cifre), va putea fi portat în orice judeţ”, spun oficialii ANCOM. 
Pentru a fi posibilă utilizarea numerelor geografice în alte arii decât cele iniţiale, fiecare operator trebuie să 
implementeze măsuri premergătoare, precum: modificări tehnice în echipamente, revizuirea arhitecturilor de 
interconectare etc. 
Complexitatea şi amploarea acestora diferă mult de la operator la operator, în funcţie de tehnologiile utilizate. 
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”Prin urmare, ANCOM propune ca prevederile proiectului de decizie supus consultării publice să intre în vigoare la 
data de 1 iulie 2019, considerând că, astfel, toţi furnizorii care vor decide să ofere utilizatorilor posibilitatea de 
utilizare a numerelor geografice în afara ariei corespunzătoare vor avea timp suficient pentru pregătirea acestei 
măsuri”, informează autoritatea. 
Observaţii şi propuneri pot fi trimise până la data de 16 august, pe adresa sediului central al ANCOM. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Avion militar IAR 99, PRĂBUŞIT în comuna Nicolae Bălcescu: Cei doi piloţi, transportaţi la Spitalul Militar. Unul 
dintre dintre militari va fi operat / MApN: Zborurile cu aeronavele IAR 99 Şoim au fost sistate. A fost sesizat 
Parchetul Militar  
Un avion militar de la Baza 95 Aeriană „Erou căpitan aviator Alexandru Şerbănescu” s-a prăbuşit, luni, în comuna 
Nicolae Bălcescu. Piloţii au reuşit să se catapulteze, iar starea lor este bună. Echipele de salvare au început 
operaţiunea de recuperare a echipajului. Primarul din Letea Veche, Petru Dochiei, a declarat, pentru MEDIAFAX, 
că epava ar fi căzut în lacul de acumulare Galbeni - Letea Veche. 
Cei doi piloţi care s-au catapultat în urma accidentului aviatic produs în judeţul Bacău au fost transportaţi la 
Spitalul Militar Central „Dr. Carol Davila” din Bucureşti. Unul dintre dintre militari, comandorul Marcel Breşug, va 
fi operat, anunţă Ministerul Apărării Naţionale (MApN). 
Cei doi piloţi care s-au catapultat în urma accidentului aviatic de luni, din judeţul Bacău, au fost transportaţi la 
Spitalul Universitar de Urgenţă Militar Central „Dr. Carol Davila” (SUUMC) din Bucureşti. 
Comandorul Marcel Breşug a fost transferat cu un elicopter SMURD. Pacientul, în vârstă de 41 ani, este conştient, 
cooperant, echilibrat hemodinamic şi respirator. 
"În urma consulturilor de specialitate şi a investigaţiilor clinice şi paraclinice efectuate, diagnosticul acestuia este: 
politraumatism prin catapultare, fractură diafiză femurală stângă, fractură naviculară stângă deschisă, contuzie 
forte umăr stâng, fără interesare nervoasă, contuzie gambă dreaptă. Pacientul va fi internat, pentru stabilizarea 
funcţiilor vitale, în Secţia ATI, urmând ca, în cursul acestei seri, să se intervină chirurgical, în blocul operator al 
Secţiei Clinice Ortopedie şi traumatologie, pentru toaletarea plăgilor şi procedura de osteosinteză centro-
medulară diafiză femurală stângă. Post-operator, pacientul va fi transferat în secţia ATI, pentru supraveghere 
medicală, profilaxia durerilor şi a ulcerului de stres, corticoterapie, antibioterapie şi stabilizarea parametrilor 
biologici. În cursul zilei de marţi, 17 iulie, este programată reexaminarea imagistică şi consult boli infecţioase, 
neurologie, psihiatrie şi boli interne", precizează Ministerul Apărării Naţionale, într-un comunicat de presă remis 
luni seară MEDIAFAX. 
Căpitan-comandorul Iulian Pena a fost transferat cu o aeronavă de tip C-27J Spartan până în Baza 90 Transport 
Aerian şi, ulterior, către SUUMC, cu un elicopter IAR 330 Puma, aeronave ale Forţelor Aeriene Române, 
configurate pentru evacuare medicală. 
"Militarul prezintă politraumatism prin catapultare, traumatism vertebral lombar minor, fără semne neurologice, 
contuzie abdominală minoră şi contuzie genunchi drept. Pacientul este internat la Secţia Chirurgie generală II, 
urmând ca şi acesta să fie supus procedurii chirurgicale de toaletare a plăgilor. De asemenea, va beneficia de 
supraveghere medicală, profilaxia durerilor, corticoterapie, antibioterapie şi stabilizarea parametrilor biologici. În 
funcţie de evoluţia stării de sănătate, echipa medicală multidisciplinară va decide repetarea unor investigaţii 
clinice şi paraclinice, eventual timpii de mobilizare şi începerea programului de recuperare", mai arată MApN. 
Zborurile cu aeronavele de tip IAR 99 Şoim au fost sistate până la finalizarea anchetei cu privire la prăbuşirea 
aparatului de acelaşi tip, luni, în zona localitatea Nicolae Bălcescu din judeţul Bacău, potrivit MApN. În cauză, a 
fost sesizat Parchetul Militar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Efecte BREXIT: Numărul românilor şi bulgarilor care emigrează în Marea Britanie a început să scadă 
În 2017 numărul de imigranţi români şi bulgari în Marea Britanie a fost cu aproximativ 40.000 mare decât în 2016, 
tendinţa generală fiind totuşi de scădere comparativ cu anul 2014, se arată în datele Oficiului Naţional de 
Statistică britanic (ONS). 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Tendinţa generală de scădere înregistrată în cazul imigranţilor români şi bulgari se aplică însă şi altor state-
membre ale Uniunii Europene. De exemplu, numărul imigranţilor din Germania, Spania, Italia şi Franţa a scăzut de 
la 84.000, cât se înregistrase în iunie 2016, la 46.000 în 2017. 
Şi numărul imigranţilor polonezi, cehi, slovaci, sloveni, estonieni, lituanieni, unguri şi letoni a scăzut de la 42.000, 
cât se înregistrase înainte de votul pentru Brexit, la 6.000, cât s-a înregistrat după vot. 
Cu toate acestea, numărul intrărilor în Regatul Unit al cetăţenilor europeni este mai mare decât cel al ieşirilor, 
chiar dacă tendinţa este de scădere pe fondul rezultatul referendumului pentru Brexit. În total, numărul 
imigranţilor din statele-membre ale UE a fost, în 2017, de aproximativ 240.000 de persoane. Şi conform analiştilor 
de la BBC, numărul cetăţenilor UE care locuiesc deja în Marea Britanie a ajuns la 3,5 milioane de persoane. 
Numărul imigranţilor din statele-membre ale Uniunii a fost, însă, cu mult sub cel al imigranţilor din afara ei. De 
altfel, numărul acestora a fost întodeauna mai mare mare decât cel al celor din interiorul UE. În 2017, a fost 
înregistrată o creştere de aproximativ 100.000 de persoane, ajungându-se la un total de 311.000 de persoane - 
nivelul din 2011 - şi având o tendinţă de creştere. 
Cu alte cuvinte, chiar dacă migraţia din Uniunea Europeană a început să scadă datorită Brexit-ului, cea din afara ei 
se menţine la un nivel ridicat şi chiar are o tendinţă de creştere. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 FMI modifică previziunile de creştere economică pe fondul tensiunilor comerciale 
Fondul Monetar Internaţional (FMI) a avertizat, luni, că escaladarea şi menţinerea conflictelor comerciale este un 
fenomen tot mai probabil, ceea ce periclitează recuperarea economică şi slăbeşte perspectivele de creştere 
economică pe termen mediu, relatează Reuters. 
Într-un update făcut previziunilor din cadrul World Economic Outlook, FMI a precizat că Statele Unite este în mod 
special vulnerabilă unei scăderi a exporturilor. Acest lucru s-ar datora acţiunilor de retorsiune venite din partea 
partenerilor cu care a intrat în dispute comerciale în ultimele luni. 
"Modelele noastre sugerează că, în situaţia în care ameninţările comerciale actuale se concretizează şi pe cale de 
consecinţă scade şi încrederea mediului de afaceri, producţia la nivel global ar putea fi, până în 2020, cu 0,5% sub 
estimările actuale", a precizat economistul şef al FMI, Maury Obstfeld, citat de Reuters. 
Cu toate acestea, Fondul a menţinut previziunile cu privire la creşterea economică de la nivel global, de 3,9%, atât 
pentru anul în curs, cât şi pentru 2019. 
De asemenea, a menţinut şi previziunile de creştere economică ale Statelor Unite şi Chinei. În cazul celei dintâi, 
creştere ar urma să ajungă la 2,9% în 2018 şi la 2,7% în 2019. Iar în cazul Chinei, creşterea economică ar urma să 
atingă nivelul de 6,6% în 2018 şi de 6,4% în 2019. 
Au fost, însă, modificate previziunile zonei euro, Japoniei şi Marii Britanii. Astfel, pentru zona euro a fost estimată 
o creştere economică de 2,2% (înainte era de 2,4%), pentru Marea Britanie una de 1,4% (înainte era de 1,6%), iar 
pentru Japonia noile estimări pun creşterea economică la 1% (înainte era de 1,2%). 
Nu în ultimul rând, Fondul Monetar a modificat şi estimările cu privire la creşterea economică a Braziliei, ducând-
o la nivelul de 1,8% şi a Indiei, care anul acesta ar urma să un nivel de 7,5%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE si China semneaza prima declaratie comuna in care avertizeaza impotriva razboaielor comerciale 
Uniunea Europeana si China au semnat luni la Beijing prima lor declaratie comuna din 2015, in urma unei reuniuni 
intre presedintele Comisiei Europene Jean Claude Juncker, presedintele Consiliului European Donald Tusk si 
premierul chinez Li Keqiang, transmite dpa. 
 
Documentul de opt pagini abordeaza diferite aspecte, de la Siria si Afganistan pana la productia mondiala de otel, 
cuprinzand de asemenea o declaratie suplimentara privind schimbarile climatice si energiile regenerabile. 
Semnarea unui astfel de document nu a fost posibila in 2016 si 2017 pe fondul dezacordurilor cu privire la Marea 
Chinei de Est. 
 
In ce priveste clima, China si UE evita sa critice direct SUA - care si-au anuntat anul trecut retragerea din acordul 
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de Paris privind schimbarile climatice -, dar subliniaza, in comunicatul comun de dupa reuniune, ca acordul din 
2015 a demonstrat ca "multilateralismul poate reusi sa construiasca solutii corecte si eficiente pentru cele mai 
importante probleme globale actuale". 
 
Cele doua parti isi reafirma totodata angajamentul fata de crearea unui mecanism pentru transferul a 100 de 
miliarde de dolari anual din tarile bogate catre cele mai sarace pentru a le ajuta sa se adapteze schimbarilor 
climatice, initiativa contestata intens de SUA. 
 
China si UE promit de asemenea sa coopereze indeaproape pentru a promova solutii eficiente la problema 
emisiilor din domeniul aviatiei si al transporturilor si sa caute noi modalitati de cooperare in ce priveste comertul 
cu emisii de dioxid de carbon, a consemnat Reuters. 
 
In cadrul discutiilor, atat reprezentantii Chinei cat si ai UE au evocat conflictul comercial al Beijingului cu SUA si 
necesitatea de a proteja economia globala de un "razboi comercial" total, dar si reforma Organizatiei Mondiale a 
Comertului (OMC). 
 
"Este datoria comuna a Europei si Chinei, Americii si Rusiei, sa nu distruga aceasta ordine (mondiala), ci sa o 
imbunatateasca. Sa nu inceapa razboaie comerciale, care s-au transformat atat de des in istoria noastra in 
conflicte deschise, ci sa reformeze cu curaj si responsabilitate ordinea internationala bazata pe reguli", a declarat 
intr-un discurs presedintele Consiliului European, citat de dpa. 
 
Acesta a facut apel de asemenea la presedintii american si rus, Donald Trump si Vladimir Putin, sa "inceapa 
impreuna acest proces printr-o reforma a OMC", adaugand ca "mai este timp sa prevenim conflictul si haosul". 
 
La randul sau, premierul chinez a afirmat ca tara sa nu vrea un razboi comercial cu SUA. "Nimeni nu iese 
castigator dintr-un razboi comercial", a declarat Li presei. "Depinde de SUA si China sa reglementeze lucrurile", a 
mai spus el, fara a da detalii. 
 
Tensiunile in plan comercial s-au acutizat la inceputul acestei luni intre SUA si China, dupa ce si-au impus reciproc 
taxe vamale asupra unor importuri in valoare de 34 miliarde de dolari, iar Washingtonul a anuntat ca ar putea 
extinde masura la marfuri chineze valorand 200 de miliarde de dolari. 
 
Pe de alta parte, UE si China au semnalat ca au avansat in directia unui acord bilateral privind investitiile, acord 
aflat in negocieri de patru ani. 
 
Jean Claude Juncker a notat ca investitiile europene in China in 2017, in valoare de 6 miliarde de euro, au fost de 
cinci ori mai mici decat cele chineze in Europa in aceeasi perioada, decalaj care, potrivit presedintelui CE, "reflecta 
preocuparea investitorilor europeni cu privire la povara legislativa si administrativa cu care se confrunta uneori 
companiile straine in China". Juncker a facut apel la un "mediu deschis de investitii", a relatat dpa.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vladimir Putin, la întâlnirea cu Donald Trump: Sistemul antibalistic global al SUA, care include elemente 
instalate în România, creează o „situaţie periculoasă” 
Preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, a exprimat îngrijorare, la întrevederea cu omologul său american Donald 
Trump, în legătură cu "sistemul antibalistic global" al Statelor Unite, care include elemente instalate în România. 
"În calitatea de mari puteri nucleare, avem o responsabilitate specială pentru menţinerea securităţii 
internaţionale. Este vital - şi am menţionat acest lucru în cursul negocierilor -, este crucial să nuanţăm dialogul în 
materie de stabilitate strategică, securitate mondială şi neproliferarea armelor de distrugere în masă", a declarat 
Vladimir Putin în conferinţa de presă organizată la Helsinki alături de Donald Trump. 
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"Le-am transmis colegilor americani o notă cu un număr de sugestii specifice. Credem că este necesar să 
continuăm colaborarea în problema dezarmării, în domeniile militar şi tehnic. Acest lucru include prelungirea 
Tratatului pentru limitarea armamentului strategic ofensiv. Este o situaţie periculoasă cu sistemul american de 
apărare antibalistică la nivel global. Este vorba de problema implementării Tratatului forţelor nucleare 
intermediare (INF). Şi, bineînţeles, agenda referitoare la neinstalarea armelor în spaţiu", a adăugat Vladimir Putin. 
Administraţia Vladimir Putin a criticat de nenumărate ori iniţiativa SUA de a instala elemente antirachetă, în 
cadrul NATO, în România şi Polonia, precum şi montarea unui sistem antibalistic în Coreea de Sud. Washingtonul 
şi NATO susţin că instalaţiile antirachetă din Europa nu sunt îndreptate contra Rusiei, vizând contracararea 
ameninţărilor balistice din Iran, în timp ce sistemul din Coreea de Sud vizează ameninţarea nord-coreeană. 
Relaţiile dintre Rusia şi Occident sunt grav afectate de crizele din Ucraina şi Siria. 
Sistemele antibalistice instalate de SUA în România şi Polonia constituie încălcări ale Tratatului forţelor nucleare 
intermediare, a acuzat în decembrie 2017 Ministerul rus de Externe, denunţând montarea unor elemente 
antirachetă în Japonia şi avertizând că Rusia va lua măsuri militare pentru a face faţă noilor riscuri. Rusia a 
condamnat cu fermitate decizia Statelor Unite de a vinde Japoniei sisteme antibalistice de tip Aegis. Maria 
Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului rus de Externe, a explicat că elementele antirachetă din Japonia 
sunt parte a planului SUA de a crea un "sistem antibalistic global". Moscova susţine că instalaţiile antirachetă ale 
Statelor Unite au dublă utilitate, defensivă şi ofensivă. 
În septembrie 2017, Administraţia Vladimir Putin a îndemnat Statele Unite să revină la respectarea Tratatului 
forţelor nucleare intermediare (INF). "Avem o serie de solicitări pentru Statele Unite şi le transmitem în mod clar. 
Principala noastră solicitare adresată Statelor Unite este să revină la respectarea Tratatului forţelor nucleare 
intermediare, pe care îl încalcă prin instalarea sistemelor antirachetă Aegis pentru uz terestru în România şi prin 
planul de a le instala în Polonia. Aceste sisteme sunt de uz dublu, putând fi folosite atât antibalistic, cât şi pentru 
atacuri cu rachete de croazieră; instalarea acestor sisteme este interzisă de Tratatul INF", afirma în septembrie 
2017 Serghei Riabkov, adjunct al ministrului rus de Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com

